
 

 

 
Tummen ner för Högskoleverkets utredning gällande 
specialistsjuksköterskeexamen 
 
 
Svensk sjuksköterskeförening är besviken på Högskoleverkets utredning Sjuksköterskors 
specialistutbildning - vilket slags examen? Utredningen innehåller inte ett enda konkret 
förslag till förändrad specialistsjuksköterskeexamen. I stället väljer Högskoleverket att be 
regeringen om ett nytt uppdrag att tillsammans med Socialstyrelsen få i uppdrag att utreda 
hur högskolan och vården faktiskt samarbetar.  
 
  
Utvecklingen av sjuksköterskornas framtida specialistutbildning brådskar. I dag minskar 
antalet specialistutbildade sjuksköterskor. Det drabbar en god vård och patientsäkerheten. 
 
Utredningen förordar en examensordning med en utbildning som endast förbereder för den 
verksamhet studenten antas arbeta inom, som har samma längd oavsett vårdens behov och 
som leder till en yrkesexamen utan inriktningar. 
 
Svensk sjuksköterskeförening kräver en specialistsjuksköterskeutbildning som både leder till 
en akademisk magister eller masterexamen i omvårdnad samt en yrkesexamen med 
inriktning mot ett fördjupningsområde inom till exempel smärta, barn eller akutsjukvård.  På 
så sätt skulle den flexibilitet som efterfrågas tillgodoses. 
 
Utredningen har två förslag som Svensk sjuksköterskeförening tillstyrker. Förslaget att 
resurstilldelningssystemet till lärosätena måste ses över eftersom det hindrar ett strategiskt 
samarbete samt förslaget om formella samverkansorgan.  
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